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 ΠΡΟΣ: Βουλή των Ελλήνων   

                

                    

 ΚΟΙΝ.: Όπως Πίνακας Κοινοποιήσεων

ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Μέσα Κοινοβουλευτικού Ελέγχου» 

ΣΧΕΤ: 

1. Η με αριθμό πρωτ. 612/22.10.2021 Ερώτηση του Βουλευτή κ. Κυριάκου Βελόπουλου

2. Η με αριθμό πρωτ. 536/19.11.2021 Αναφορά Βουλευτών του «ΚΙΝ.ΑΛ.»

3. Η με αριθμό πρωτ. 562/19.11.2021 Αναφορά Βουλευτών του «ΣΥ.ΡΙΖ.Α»

4. Η με αριθμό πρωτ. 1705/6.12.2021 Ερώτηση Βουλευτών του «ΣΥ.ΡΙΖ.Α»

5. Η με αριθμό πρωτ. 2079/7.1.2022 Ερώτηση του Βουλευτή κ. Βασίλη Κεγκέρογλου 

Σε απάντηση των σχετικών Μέσων Κοινοβουλευτικού Ελέγχου που κατατέθηκαν στη Βουλή 

των Ελλήνων από τους αναφερόμενους στον Πίνακα Κοινοποιήσεων Βουλευτές, σας γνωστοποιούμε ότι 

επί του θέματος  το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας ενημέρωσε την Εθνική Αντιπροσωπεία στις 

21/2/2022, κατά την προφορική συζήτηση της (5) σχετικής Ερώτησης. Παραθέτουμε αποσπάσματα από 

τα Πρακτικά:

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): « Κατ’ αρχάς, να 

συμφωνήσουμε ότι η Ελλάδα πρέπει να κάνει πολλά πράγματα σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των 

απορριμμάτων για να φτάσει τον μέσο ευρωπαϊκό όρο.

Θα γνωρίζετε, βέβαια, ότι δυστυχώς δεν τα πάμε καθόλου καλά σε ό,τι αφορά τη διαχείριση 

των απορριμμάτων, αφού θάβουμε το 80% και ανακυκλώνουμε μόλις το 20% των απορριμμάτων που 

παράγουμε στις πόλεις μας. Γι’ αυτό υπάρχουν φυσικά διαχρονικές ευθύνες, αλλά τέλος πάντων, από 

εδώ και πέρα, θα πρέπει να δούμε τι θα κάνουμε για να λύσουμε αυτό το πρόβλημα, αφού στην 

υπόλοιπη Ευρώπη θάβουν το 20% και ανακυκλώνουν το 80%. Είμαστε, δηλαδή, πολύ-πολύ πίσω από 

αυτό το οποίο θα έπρεπε να κάνουμε.

Όπως γνωρίζετε, το 2030, δηλαδή σε μόλις οκτώ χρόνια από σήμερα, θα πρέπει να 

περιορίσουμε το ποσοστό της ταφής των απορριμμάτων από το 80% στο 10%. Από εκεί, δηλαδή, που 

θάβουμε τους οκτώ από τους δέκα τόνους που παράγουμε, θα πρέπει μόλις ο ένας στους δέκα τόνους 

που παράγουμε να οδηγείται σε ταφή και όσον αφορά στους υπόλοιπους, είτε θα πρέπει να μειώσουμε 

την παραγωγή αποβλήτων, είτε να προχωρήσουμε σε επανάχρηση, είτε σε ανακύκλωση, είτε σε 

ενεργειακή αξιοποίηση και στο τέλος, αυτό το οποίο μένει να οδηγείται στην ταφή.

Από τα είκοσι επτά κράτη-μέλη, τα είκοσι έξι έχουν ήδη εισαγάγει το τέλος ταφής στη 

νομοθεσία τους ως ένα αντικίνητρο, αλλά ταυτόχρονα και ως ένα κίνητρο για να πιέσουν εμμέσως την 



τοπική αυτοδιοίκηση να συμβάλλει και αυτή με τις δικές της δυνάμεις σε ό,τι αφορά την εξέλιξη και την 

πρόοδο στη διαχείριση των αποβλήτων, γιατί πάνω απ’ όλα, αυτή τη στιγμή αυτό το μεγάλο άγχος, 

αυτό το μεγάλο βάρος το έχει αναλάβει η τοπική αυτοδιοίκηση. Αυτή είναι η πραγματικότητα. Η τοπική 

αυτοδιοίκηση είναι αυτή που ορίζει τον τρόπο με τον οποίο θα γίνεται η συλλογή, η τοπική 

αυτοδιοίκηση είναι αυτή η οποία θα πρέπει να αναλάβει δράσεις μείωσης, επανάχρησης και χωριστής 

διαλογής των απορριμμάτων, η τοπική αυτοδιοίκηση είναι αυτή η οποία θα πρέπει να διαχειριστεί όλο 

αυτό το κύκλωμα από την παραγωγή μέχρι τη διαχείριση και τελικά, μέχρι την οδήγηση των 

υπολειμμάτων στην ταφή.

Και βέβαια, η τοπική αυτοδιοίκηση δεν μπορεί να το κάνει αυτό μόνη της και γι’ αυτό όλα αυτά 

τα χρόνια τής έχουν δοθεί εργαλεία για να μπορέσει να συμβάλλει με τις δικές της δυνάμεις σε αυτό 

που λέμε «διαχείριση αποβλήτων». Μέχρι τώρα δεν υπήρχε το τέλος ταφής το οποίο, όπως γνωρίζετε, 

είχε νομοθετηθεί από την προηγούμενη κυβέρνηση και κάθε χρόνο περνούσαμε από παράταση σε 

παράταση.

Πρέπει να γνωρίζετε ότι η υποχρέωση της θέσπισης του τέλους ταφής έχει ήδη εισαχθεί ως 

προαπαίτηση στο Ταμείο Ανάκαμψης. Πολλά από τα χρήματα που θα πάρουμε από το Ταμείο 

Ανάκαμψης, αλλά και από τη νέα Προγραμματική Περίοδο θα αξιοποιηθούν, ώστε να μπορέσουμε να 

βελτιώσουμε τις επιδόσεις μας σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των αποβλήτων. Αυτά δεν θα γίνουν εφικτά, 

αν τελικά δεν γίνει πράξη αυτή η προαπαίτηση που έχουμε βάλει εμείς.

Έχει ήδη νομοθετηθεί και θα έπρεπε ήδη οι ΦΟΔΣΑ να έχουν συνυπολογίσει στους 

προϋπολογισμούς τους αυτό το έξτρα κόστος και θα έπρεπε ήδη οι δήμοι να έχουν ξεκινήσει να 

αναλαμβάνουν δράσεις, ώστε να μειώσουν τα απορρίμματα τα οποία πάνε στην ταφή.

Διότι πρέπει να σας πω ότι ο καλύτερος τρόπος να μειώσεις το κόστος το οποίο απορρέει από 

το τέλος ταφής είναι πολύ απλά να παράγεις ή να οδηγείς πολύ λιγότερα απορρίμματα προς ταφή. 

Αυτός είναι ο τρόπος και γι’ αυτόν τον λόγο, εμείς βοηθάμε, ώστε να οδηγηθούν τα πράγματα προς τα 

εκεί και να λύσουμε μια για πάντα αυτό το θέμα που έχει να κάνει με τα απόβλητα.

.Σε τι έχει φέρει εμπόδια η Πολιτεία; Σε τι έχει δημιουργήσει προσχώματα σε αυτούς που είναι 

αρμόδιοι να προχωρήσουν αυτές τις επενδύσεις;

Δεν δημιούργησε και δεν προέβλεψε, ώστε να υπάρχουν χρηματοδοτικά εργαλεία από το 

ΕΣΠΑ, ευρωπαϊκά χρήματα για να κατασκευαστούν μονάδες επεξεργασίας αποβλήτων και 

απορριμμάτων; Αυτά τα χρήματα δεν είναι διαθέσιμα αυτή τη στιγμή; Είναι η πολιτεία, το Υπουργείο 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας αυτό που θα κάνει τις δημοπρασίες; Είναι το Υπουργείο Εσωτερικών που 

θα κάνει τις δημοπρασίες; Ποιος είναι αρμόδιος να τα κάνει αυτά; Δεν υπάρχει κάποιος ο οποίος είναι 

υπεύθυνος; Αυτοί που είναι υπεύθυνοι τα έκαναν; Προσπάθησαν να τα κάνουν, δημιουργήθηκαν 

προβλήματα, έγιναν λάθη, αλλά αυτή τη στιγμή υπάρχουν κάποιοι οι οποίοι είναι υπεύθυνοι να τα 

κάνουν αυτά.

Αυτούς, λοιπόν, που είναι υπεύθυνοι να τα κάνουν, εμείς τους βοηθούμε με χρηματοδοτικά 

εργαλεία, με χρήματα και τους λέμε εδώ και χρόνια: «Είναι διαθέσιμα, προχωρήστε. Προχωρήστε σε 

διαγωνισμούς, υλοποιήστε, αξιοποιήστε τα χρήματα, κάντε μονάδες επεξεργασίας απορριμμάτων». Δεν 

είναι οι ΦΟΔΣΑ αυτοί; Ποιος είναι; Είναι το Υπουργείο Εσωτερικών; Το Υπουργείο Περιβάλλοντος είναι, 

το οποίο πρέπει να κάνει τους διαγωνισμούς; Όχι.

Αυτοί, λοιπόν, που είναι αρμόδιοι έχουν τη δυνατότητα, έχουν τα εργαλεία, έχουν τη στήριξη 

της πολιτείας και πολλές φορές ο προκάτοχός μου, ο Κωστής Χατζηδάκης, αναγκάστηκε μέχρι και 

πρότυπα τεύχη δημοπράτησης να βγάλει για να μπορέσει να τους οδηγήσει, μετά από τόσα χρόνια που 

θα μπορούσαν να έχουν γίνει αυτά τα εργοστάσια τέλος πάντων, επιτέλους να λάβουν χώρα και να 

υλοποιηθούν.

Δεν είναι θέμα χρημάτων, αλλά για να μπεις στη φιλοσοφία να βοηθήσουμε την κοινωνία, να 

βοηθήσουμε τους εαυτούς μας, να μπούμε στη λογική ότι θα πρέπει να παράγουμε και να πετάμε 



λιγότερα απορρίμματα, να παράγουμε λιγότερα απόβλητα και να προχωρούμε εμείς σε ανακύκλωση και 

διαλογή στην πηγή.

Εγώ δεν είδα μια τέτοια προσπάθεια. Ελάτε μαζί να συζητήσουμε. Εγώ μίλησα με την ΚΕΔΕ και 

το Προεδρείο. Ελάτε να βρούμε έναν μηχανισμό εύκολο, υλοποιήσιμο, να ξεκινήσει έστω και πιλοτικά, 

να δούμε ότι κάτι γίνεται. Όμως, με το να ερχόμαστε κάθε χρόνο και να λέμε ότι δεν θα μπει φέτος το 

τέλος ταφής, δεν θα μπει του χρόνου, δεν θα μπει και του παραχρόνου, τελικά παραμένουμε το 2022 

να θάβουμε το 80% των απορριμμάτων και να ανακυκλώνουμε μόλις το 20%.

Όλες οι χώρες της Ευρώπης είναι πάνω από εμάς, ακόμα και αυτές που μπήκαν τελευταίες. 

Μάλιστα, κάποιες που μπήκαν τελευταίες, όπως η Λιθουανία, από εκεί που είχαν το ίδιο ποσοστό, 90% 

το οδηγούσαν σε ταφή πριν μπουν στην Ευρώπη, πέτυχαν τώρα να οδηγούν σε ταφή μόλις το 30%. 

Μας ξεπέρασαν δέκα φορές.

Λοιπόν, θα κάνουμε κάτι μαζί;

Αυτή είναι η δική μου ερώτηση.»

  

                                                                                                                Ο Υπουργός 

                         Κωνσταντίνος Σκρέκας 
      

Σελίδες απάντησης: 3

Σελίδες συνημμένων: -

Σ ύ ν ο λ ο Σελίδων: 3

       

     Πίνακας Κοινοποιήσεων

1. Υπουργείο Εσωτερικών   

2. Βουλευτές κ.κ.:

- Βελόπουλο Κυριάκο

- Λιακούλη Ευαγγελία

- Αρβανιτίδη Γιώργο

- Βαρδάκη Σωκράτη

- Ηγουμενίδη Νίκο

- Θραψανιώτη Εμμανουήλ

- Μαμουλάκη Χαράλαμπο (Χάρη)

- Πολάκη Παύλο

- Φάμελλο Σωκράτη

- Αβραμάκη Ελευθέριο

- Αθανασίου Αθανάσιο (Νάσο)

- Αλεξιάδη Τρύφωνα

- Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία)

- Αυλωνίτη Αλέξανδρο-Χρήστο

- Βαρεμένο Γιώργο

- Βέττα Καλλιόπη

- Γιαννούλη Χρήστο

- Γκαρά Αναστασία (Νατάσα)

- Γκιόλα Γιάννη

- Δρίτσα Θεόδωρο

- Ζεϊμπέκ Χουσεϊν

- Ζουράρι Κωνσταντίνο

- Καλαματιανό Διονύσιο-Χαράλαμπο

- Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά)

- Κόκκαλη Βασίλειο

- Λάππα Σπυρίδωνα

- Μάλαμα Κυριακή

- Μάρκου Κωνσταντίνο

- Μπάρκα Κωνσταντίνο

- Μωραϊτη Αθανάσιο (Θάνο)

- Νοτοπούλου Κατερίνα

- Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα

- Παπαδόπουλο Αθανάσιο (Σάκη)

- Παπαηλιού Γιώργο

- Πέρκα Θεοπίστη (Πέτη)

- Πούλου Παναγιού (Γιώτα)

- Σαντορινιό Νεκτάριο

- Σαρακιώτη Γιάννη

- Σκουρολιάκο Παναγιώτη (Πάνο)

- Συρμαλένιο Νίκο

- Τριανταφυλλίδη Αλέξανδρο

- Φωτίου Θεανώ

- Χαρίτου Δημήτριο (Τάκη)

- Χρηστίδου Ραλλία

- Ψυχογιό Γιώργο

- Κεγκέρογλου Βασίλη
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